



Recent decisions of the FIA World Motor Sport Council concerning Karting

07.10.2019



At its meeting on 4th October 2019 in Cologne (DEU), the FIA World Motor Sport Council took the following decisions on the basis of the proposals of the International Karting Commission.

2020 Calendar

FIA Karting World Championship - OK

29th October to 1st November - Birigui (BRA)

FIA Karting World Championship - Junior

29th October to 1st November - Birigui (BRA)

FIA Karting World Championship - KZ

10th to 13th September - Le Mans (FRA)

FIA Karting European Championship - OK

16th to 19th April - Zuera (ESP)

14th to 17th May - Sarno (ITA)

28th to 31st May - Wackersdorf (DEU)

9th to 12th July - Kristianstad (SWE)

FIA Karting European Championship - Junior

16th to 19th April - Zuera (ESP)

14th to 17th May - Sarno (ITA)

28th to 31st May - Wackersdorf (DEU)

9th to 12th July - Kristianstad (SWE)

FIA Karting European Championship - KZ

30th April to 3rd May - Lonato (ITA)

18th to 21st June - Genk (BEL)

FIA Karting European Championship - KZ2

30th April to 3rd May - Lonato (ITA)

18th to 21st June - Genk (BEL)

FIA Karting International Super Cup - KZ2

10th to 13th September - Le Mans (FRA)

FIA Karting Academy Trophy

30th April to 3rd May - Lonato (ITA)

18th to 21st June - Genk (BEL)

10th to 13th September - Le Mans (FRA)

FIA Karting Championship - Superkart

23rd to 25th October - Le Mans Bugatti (FRA)

CIK-FIA Technical Regulations

Article 2.5.1.1 concerning the front fairing has been updated. Implementation on 1st January 2020.

Specific CIK-FIA Prescriptions

Article 18 - Conduct of an FIA Karting Championship Competition has been updated with regard to the absence of a transponder. Implementation on 1st January 2020.

Article 18D concerning the Final phase has been updated. The starting grid of a Final will have 36 drivers. Implementation on 1st January 2020.

Number of tyres

At the FIA Karting Championships and Cups (Superkart and Academy Trophy excepted), the number of "slick" tyres reserved for Free Practice and Warm-Up is not limited.

During the Qualifying Practice and the Qualifying Heats, 1.5 sets of new slick tyres (3 front tyres and 3 rear tyres) may be used.

A new set of slick tyres must be used for the Final.

Implementation on 1st January 2020.

Closure of circuits before a Competition

At the FIA Karting Championships and Cups (Superkart and Academy Trophy excepted), the circuit will be closed to all Drivers and competition karts for any activity on the track, from the Monday of the week preceding the FIA Karting Competition to the Wednesday of the week in which it takes place. Implementation on 1st January 2020.

During the FIA Karting Academy Trophy, the circuit will be closed to all Drivers and competition karts for any activity on the track, from the Monday of the week preceding the FIA Karting Competition to the Thursday (first Competition excepted) of the week in which it takes place. Implementation on 1st January 2020.

Dernières décisions du Conseil Mondial du Sport Automobile de la FIA concernant le Karting

Lors de sa réunion du 4 octobre 2019 à Cologne (DEU), le Conseil Mondial du Sport Automobile de la FIA a pris les décisions suivantes sur la base des propositions de la Commission Internationale de Karting.

Calendrier 2020

Championnat du Monde FIA Karting - OK

29 octobre au 1er novembre - Birigui (BRA)

Championnat du Monde FIA Karting - Junior

29 octobre au 1er novembre - Birigui (BRA)

Championnat du Monde FIA Karting - KZ

10 au 13 septembre - Le Mans (FRA)

Championnat d'Europe FIA Karting - OK

16 au 19 avril - Zuera (ESP)

14 au 17 mai - Sarno (ITA)
28 au 31 mai - Wackersdorf (DEU)
9 au 12 juillet - Kristianstad (SWE)

Championnat d'Europe FIA Karting - Junior

16 au 19 avril - Zuera (ESP)
14 au 17 mai - Sarno (ITA)
28 au 31 mai - Wackersdorf (DEU)
9 au 12 juillet - Kristianstad (SWE)

Championnat d'Europe FIA Karting - KZ

30 avril au 3 mai - Lonato (ITA)
18 au 21 juin - Genk (BEL)

Championnat d'Europe FIA Karting - KZ2

30 avril au 3 mai - Lonato (ITA)
18 au 21 juin - Genk (BEL)

Super Coupe Internationale FIA Karting - KZ2

10 au 13 septembre - Le Mans (FRA)

Trophée Académie FIA Karting

30 avril au 3 mai - Lonato (ITA)
18 au 21 juin - Genk (BEL)
10 au 13 septembre - Le Mans (FRA)

Championnat FIA Karting - Superkart

23 au 25 octobre - Le Mans Bugatti (FRA)

Règlement Technique CIK-FIA

L'article 2.5.1.1 concernant le pare-chocs avant (circuit court) a été mis à jour. Application au 1er janvier 2020.

Prescriptions Spécifiques CIK-FIA

L'article 18 - Déroulement d'une Compétition de Championnat FIA Karting a été mis à jour en ce qui concerne l'absence de transpondeur. Application au 1er janvier 2020.

L'article 18D concernant la phase finale a été mis à jour. La grille de départ d'une Finale comportera 36 Pilotes. Application au 1er janvier 2020.

Nombre de pneumatiques

Lors des Championnats et Coupes FIA Karting (Superkart et Trophée Académie exceptés), le nombre de pneus "slick" réservés aux Essais Libres et aux warm-up n'est pas limité.
Lors des Essais Qualificatifs et des Manches Qualificatives, 1,5 train de pneus "slick" neufs (3 pneus avant et 3 pneus arrière) pourra être utilisé.
Un train de pneus "slick" neufs devra être utilisé pour la Finale.
Application au 1er janvier 2020.

Fermeture des circuits avant une Compétition

Lors des Championnats et Coupes FIA Karting (Superkart et Trophée Académie exceptés), le circuit sera fermé à tous les Pilotes et karts de compétition pour toute activité en piste, du lundi de la semaine qui précède la Compétition FIA Karting au mercredi de la semaine au cours de laquelle elle se déroule. Application au 1er janvier 2020.

Lors du Trophée Académie FIA Karting, le circuit sera fermé à tous les Pilotes et karts de compétition pour toute activité en piste, du lundi de la semaine qui précède la Compétition FIA Karting au jeudi (première Compétition exceptée) de la semaine au cours de laquelle elle se déroule. Application au 1er janvier 2020.